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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Polska znajduje siê w stanie dynamicznego rozwoju infrastruktury drogowej, w której sk³ad bêd¹

wchodziæ coraz d³u¿sze odcinki autostrad. Obecnie cena za przejazd dla u¿ytkowników samochodów
oraz motocykli jest ustalana na jednolitym poziomie. Utrzymywanie takiego stanu rzeczy wydaje siê byæ
nielogiczne i irracjonalne. Op³ata za przejazd bowiem powinna byæ dostosowana proporcjonalnie do ge-
nerowanych kosztów. Motocykle maj¹ przecie¿ dwa ko³a, a nie cztery lub wiêcej, i wa¿¹ oko³o szeœciu ra-
zy mniej, co w oczywisty sposób zmniejsza zu¿ycie nawierzchni. Op³ata obliczana jest za pojazd, a nie za
liczbê pasa¿erów. Jeœli wzi¹æ pod uwagê równie¿ to kryterium, nie sposób nie zauwa¿yæ, i¿ motocykl
mo¿e byæ jednoczeœnie wykorzystywany przez maksymalnie dwie osoby, co równie¿ zmniejsza jego ciê-
¿ar ca³kowity. Bez wzglêdu na negatywn¹ opiniê, jak¹ maj¹ motocykliœci w Polsce – w wiêkszoœci nies³u-
szn¹ i krzywdz¹c¹ – nie mo¿na nie dostrzec ró¿norodnych korzyœci p³yn¹cych z korzystania
z jednoœladów. Pojazdy te bowiem zajmuj¹ znacznie mniej miejsca na coraz bardziej zat³oczonych dro-
gach i parkingach oraz zu¿ywaj¹ mniej paliwa, co przyczynia siê do obni¿enia emisji zanieczyszczeñ.

Maj¹c na uwadze to, i¿ podjêcie decyzji wymaga konsultacji z koncesjonariuszami, proszê o udziele-
nie odpowiedzi na pytanie, czy takie negocjacje zosta³y rozpoczête, a je¿eli tak, to na jakim s¹ etapie.
Niezale¿nie od prowadzonych rozmów zasadne wydaje siê dodawanie w warunkach przetargowych wy-
mogu realnego obni¿enia stawki za przejazd motocyklami przy udzielaniu koncesji na nowo budowane
odcinki autostrad.

Zmniejszenie lub zniesienie op³at dla motocyklistów za korzystanie z autostrady mog³oby pomóc
w roz³adowaniu natê¿enia ruchu na naszych drogach, gdy¿ maj¹c do wyboru samochód albo motocykl,
nawet jedynie z pobudek czysto ekonomicznych, coraz wiêcej osób zaczê³oby korzystaæ z jednoœladów.
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